



الجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي

لواندا، أنغولا

(23 - 27 تشرين الأول/أكتوبر 2023)



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

الرقم 4

الجريدة اليومية

اليوم الرابع، الخميس، 26 تشرين الأول/أكتوبر 2023

المكان	الاجتماع	التوقيت
تيندا 1 (Tenda 1)، الطابق الأرضي	مجموعة الشراكة بين الرجال والنساء (الجنديرية)* (جلسة مغلقة)	10:00 – 09:00
صالة 1.07 (Sala) الطابق الأول، (1.07)	مكتب اللجنة الدائمة لشؤون الأمم المتحدة* (جلسة مغلقة)	10:30 – 09:00
القاعة الكبرى (Sala Nobre)، الطابق الأرضي	اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة - جلسة استماع للخبراء حول موضوع ضمان الأمن الغذائي العالمي - الانتخابات	11:00 – 09:00
قاعة الجلسات العامة، الطابق الأرضي	الجمعية العامة: - مواصلة المناقشة العامة	13:00 – 09:00
تيندا 2 (Tenda 2)، الطابق الأرضي	ورشة عمل منظمة من قبل الاتحاد البرلماني الدولي بالشراكة مع منظمة الصحة العالمية بشأن وضع اتفاق بشأن الجائحة	11:00 – 09:30
صالة متعددة الأغراض 2 (Sala Multiusos 2)، الطابق الثاني	اجتماع جمعية الأمناء العاميين للبرلمانات الوطنية	12:30 – 10:00
صالة 1.07 (Sala) الطابق الأول، (1.07)	مكتب اللجنة الدائمة للديمقراطية وحقوق الإنسان* (جلسة مغلقة)	13:00 – 11:00



المكان	الاجتماع	التوقيت
تيندا 2 (Tenda 2)، الطابق الأرضي	جلسة مفتوحة للجنة تعزيز احترام القانون الدولي الإنساني بشأن موضوع دور البرلمانات في معالجة الآثار الإنسانية للتشرد المتعلق بالمناخ	13:00 – 11:30
القاعة الكبرى (Sala Nobre)، الطابق الأرضي	اللجنة الدائمة لشؤون الأمم المتحدة - مناقشة بشأن إصلاح مجلس الأمن من أجل نظام متعدد الأطراف أقوى - انتخابات	13:00 – 11:30
تيندا 1 (Tenda 1)، الطابق الأرضي	مجموعة العمل حول العلم والتكنولوجيا* (جلسة مغلقة)	16:30 – 14:30
القاعة الكبرى	اللجنة الدائمة للسلام والأمن الدوليين - حلقة نقاش حول موضوع دور البرلمانات في تعزيز ثقافة الشفافية، ومكافحة الفساد، (Sala Nobre)، الطابق الأرضي ومشاركة المواطن لإعادة الثقة في المؤسسات الوطنية والدولية، وتعزيز السلام - انتخابات	16:30 – 14:30
صالة متعددة الأغراض 2 (Sala Multiusos 2)، الطابق الثاني	اجتماع جمعية الأمناء العاميين للبرلمانات الوطنية	17:30 – 14:30
صالة 1.07 (Sala 1.07)، الطابق الأول	لجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين* (جلسة مغلقة)	18:00 – 14:30
قاعة الجلسات العامة، الطابق الأرضي	الجمعية العامة - مواصلة المناقشة العامة - منح جائزة كريم-باسي الثانية - الجزء الخاص بالمساءلة - إطلاق تقرير مشاركة الشباب للعام 2023 - اختتام المناقشة العامة	18:30 – 14:30 15:30 – 14:00 16:00 – 15:30 17:15 – 16:00 17:30 – 17:15 18:30 – 17:30
تيندا 1 (Tenda 1)، الطابق الأرضي	اللجنة الدائمة لشؤون الشرق الأوسط* (جلسة مغلقة)	18:30 – 17:00



المكان	الاجتماع	التوقيت
تيندا 2 (Tenda 2)، الطابق الأرضي	اللجنة الدائمة للديمقراطية وحقوق الإنسان اعتماد مشروع القرار	17:00 – 18:30
القاعة الكبرى (Sala Nobre)، الطابق الأرضي	جلسة استماع مع المرشحين لرئيس الاتحاد البرلماني الدولي	17:00 – 18:30

معلومات عامة

الجمعية العامة – معلومات عن الجلوس

لا يمكن تغيير ترتيب القاعة، وبالتالي، إن الجلوس في القاعة محدود، ولا يتوفر صف مقاعد ثانٍ. وقد حُصصت لكل وفد مقاعد كافية لأعضائه في المجلس الحاكم (ثلاثة مقاعد كحد أقصى). وبالنسبة للوفود من البلدان التي يزيد عدد سكانها على 100 مليون نسمة، خصص مقعد إضافي حيثما أمكن، كما أنه خصص مقعد إضافي للوفود التي يرأسها رؤساء البرلمانات.

وتتوفر مقاعد إضافية في صالة متعددة الأغراض 1 (Sala Multiusos 1) (قاعة ممتدة، تتسع لـ 250 مقعداً)، في الطابق الأرضي من المبنى الرئيسي بجوار مقهى الإنترنت، الذي سيتوفر لديه بث مباشر من قاعة الجلسات العامة. وإن أعضاء الوفود والموظفون الذين ليس لديهم مقاعد في قاعة الجلسات العامة مدعوون للاستفادة من هذه القاعة الممتدة.

الفعاليات الاجتماعية الأخرى

الخميس، 26 تشرين الأول/أكتوبر 2023

حفل استقبال مقدم من قبل السيد كيلامبا ك. فان دونيم، عضو برلماني، للبرلمانيين الشباب

المكان: مطعم فورتاليزا Fortaleza

الوقت: 19:00



الفعاليات الأخرى*

* هذه الفعاليات ليست جزءاً من برنامج العمل الرسمي. وهي تعقد تحت طائلة المسؤولية الحصرية للمنظمين.

الخميس 26 تشرين الأول/أكتوبر

14:30 – 13:00 فعالية جانبية منظمة من قبل الشبكة البرلمانية الدولية للتعليم

صالة 1.08 (Sala 1.08)

15:00 – 13:30 فعالية جانبية منظمة من قبل منظمة الصحة العالمية

استراتيجية منظمة الصحة العالمية القادمة وتمويلها

تيندا 2 (Tenda 2)

16:00 – 15:00 فعالية جانبية منظمة من قبل الاتحاد البرلماني الدولي وبرنامج الأمم المتحدة للبيئة

تحسين التشريعات المتعلقة بتغير المناخ: اجتماع المائدة المستديرة غير الرسمي بشأن برنامج

مونتيفيديو الخامس للقانون البيئي والتعاون التقني بين الاتحاد البرلماني الدولي وبرنامج

الأمم المتحدة للبيئة: الفرص المتاحة للبرلمانات في إفريقيا

صالة 1.08 (Sala 1.08)

الصحافة والاتصالات

تقع المنصة الرئيسية للاتحاد البرلماني الدولي بالقرب من مكتب التسجيل. ستجدون على المنصة أحدث منشورات ومنتجات الاتحاد البرلماني الدولي. وكجزء من حملة الاتحاد البرلماني الدولي للمناخ، برلمانات من أجل الكوكب، نحن مهتمون أيضاً بإجراء مقابلات معكم لسماع ما تقومون به لجعل برلمانكم أكثر مراعاةً للبيئة وتنفيذ اتفاق باريس بشأن المناخ.

ويرجى الانضمام إلى المحادثات عبر وسائل التواصل الاجتماعي، من خلال استخدام هاشتاغ #IPU147 أو #Parliaments4thePlanet.

twitter.com/ipuparliament

facebook.com/InterParliamentaryUnion

instagram.com/ipu.parliament_official

youtube.com/user/iparliamentaryunion

linkedin.com/company/inter-parliamentary-union



وسيتم نشر صور من الجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي على فليكر Flickr، الواردة على الرابط التالي:
ipu.org/147pics

ولأبي طلبات وسائل إعلام، يرجى إرسال بريد إلكتروني إلى العنوان التالي: [.press@ipu.org](mailto:press@ipu.org)

شبكة واي-فاي Wi-Fi:

تتوفر شبكة واي-فاي Wi-Fi مجانية للمندوبين في الجمعية العامة.

هوية المستخدم: IPU147

كلمة المرور: @Luanda2023





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

147th IPU Assembly

Luanda, Angola
23–27 October 2023



No. 4

JOURNAL

DAY 4, Thursday 26 October 2023

Time	Meeting	Place
09:00 – 10:00	Gender Partnership Group* (closed session)	Tenda 1 Ground Floor
09:00 – 10:30	Bureau of the Standing Committee on United Nations Affairs* (closed session)	Sala 1.07 First Floor
09:00 – 11:00	Standing Committee on Sustainable Development <ul style="list-style-type: none">- Expert hearing on the theme <i>Ensuring global food security</i>- Elections	Sala Nobre Ground Floor
09:00 – 13:00	Assembly: <ul style="list-style-type: none">- Continuation of the General Debate	Plenary Hall Ground Floor
09:30 – 11:00	IPU-WHO Joint workshop on <i>Unpacking the development of the Pandemic Accord</i>	Tenda 2, Ground floor
10:00 – 12:30	ASGP Meeting	Sala Multiusos 2 First Floor
11:00 – 13:00	Bureau of the Standing Committee on Democracy and Human Rights* (closed session)	Sala 1.07 first floor
11:30 – 13:00	Open session of the Committee to Promote Respect for International Humanitarian Law on the theme <i>The role of parliaments in tackling the humanitarian impacts of climate-related displacement</i>	Tenda 2, ground floor
11:30 – 13:00	Standing Committee on United Nations Affairs <ul style="list-style-type: none">- Discussion on <i>Reforming the Security Council for a stronger multilateral regime</i>- Elections	Sala Nobre, ground floor
14:30 – 16:30	Working Group on Science and Technology* (closed session)	Tenda 1, ground floor
14:30 – 16:30	Standing Committee on Peace and International Security <ul style="list-style-type: none">- Panel discussion on the theme <i>The role of parliaments in promoting a culture of transparency, anti-corruption and citizen engagement to restore trust in national and international institutions and strengthen peace</i>- Elections	Sala Nobre, ground floor
14:30 – 17:30	ASGP Meeting	Sala Multiusos 2 First Floor
14:30 – 18:00	Committee on the Human Rights of Parliamentarians* (closed session)	Sala 1.07 First floor
14:30 – 18:30	Assembly <ul style="list-style-type: none">- Continuation of the General Debate- Second edition of the Cremer-Passy Prize- Special Accountability Segment- Launch 2023 Report on Youth Participation- Conclusion of the General Debate	Plenary Hall Ground Floor
17:00 – 18:30	Committee on Middle East Questions* (closed session)	Tenda 1 Ground Floor

17:00 – 18:30 **Standing Committee on Democracy and Human Rights**
Adoption of the draft resolution

Tenda 2
Ground Floor

17:00 – 18:30 **Hearing with candidates for IPU President**

Sala Nobre
Ground Floor

GENERAL INFORMATION

Assembly – Seating information

The setup of the Plenary Hall cannot be modified and, as such, seating is limited, with no second row of chairs.

Each delegation has been allocated sufficient seats for its Governing Council members (maximum three). For those delegations from countries with a population of more than 100 million inhabitants, an additional seat has been allocated where possible, and delegations led by Speakers also have an additional seat.

Additional seating is available in the Sala Multiusos 1 (spill-over room, with a capacity of 250 seats), on the ground floor of the main building next to the Internet café, which will have a live feed from the Plenary Chamber. Delegation members and staff who do not have seats in the Plenary Chamber are invited to make use of this spill-over room.

OTHER SOCIAL EVENTS

Thursday, 26 October

Reception offered by Mr. Kilamba K. Van Dúnem, MP, for young Members of Parliament

Venue : Fortaleza Restaurante

Time : 19:00

OTHER EVENTS*

** Events not part of the official programme. Organized under the sole responsibility of the sponsored organizers.*

Thu. 26 October Side event organized by International Parliamentary Network for Education
13.00 – 14.30 *Sala 1.08*

13.30 – 15.00 Side event organized by World Health Organization (WHO)
WHO's upcoming strategy and its financing
Tenda 2

15.00 – 16.00 Side event organized by IPU and United Nations Environment Programme (UNEP)
Improving climate change legislation: Informal Roundtable on the Fifth Montevideo Environmental Law Programme and IPU-UNEP technical cooperation: Opportunities for parliaments in Africa
Sala 1.08

COMMUNICATIONS AND PRESS

The main IPU Stand is close to the Registration desk. On the Stand you will find all the latest IPU publications and products. As part of the IPU's climate campaign *Parliaments for the Planet*, we are also interested in interviewing you to hear what you're doing to green your parliament and to implement the Paris agreement on climate.

On social media, please join the conversation using #IPU147 or #Parliaments4thePlanet.

twitter.com/ipuparliament

facebook.com/InterParliamentaryUnion

instagram.com/ipu.parliament_official

youtube.com/user/iparliamentaryunion

linkedin.com/company/inter-parliamentary-union

Photos from the 147th Assembly of the IPU will be posted on Flickr www.ipu.org/147pics

For any media requests, please write to press@ipu.org

WIFI NETWORK:

There is a free WIFI network available in the National Assembly.

USER ID: IPU147

PASSWORD: @Luanda2023